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Dora je pro Opus Dei
významnou
postavou

Dora del Hoyo byla první
numerářkou auxiliar. Javier
Medina napsal knihu „Hořící
světlo“, první, která vypráví o
jejím životě.

28.01.2012

Proč jste se rozhodl napsat knihu o
Doře del Hoyo? Znal jste ji osobně?

Neměl jsem to štěstí se s Dorou
setkat. Poznal jsem ji pouze
prostřednictvím vzpomínek, které



zaznamenaly některé ženy, jež s ní
žily v době jejího pobytu v Římě.
Když jsem si četl tyto texty, objevil
jsem velmi bohatou a přitažlivou
osobnost. Řekl jsem si: „Musíš to
předat i jiným lidem“. A dal jsem se
do psaní.

Jaký měla Dora vztah k zakladateli
Opus Dei?

Byla to první numerářka auxiliar a
svatý Josemaría viděl v této své dceři
věrnou a odevzdanou ženu vysokých
kvalit, která uměla v jakémkoliv
okamžiku kladně odpovídat na Boží
vůli. Proto je pro Opus Dei velmi
důležitou postavou.

V knize se hovoří o domácí práci
jako o opravdové profesi. Jak se
tato myšlenka projevila v životě
Dory?

V pracovním prostředí označuje
slovo „profese“ zaměstnání, která
vyžadují speciální kvalifikaci mající



vysokou úroveň. A „profesionál“ je
osoba, která vykonáváním svého
povolání dosahuje vysokých
odborných schopností.

Všechna svědectví o Doře se shodují
v tom, že svou domácí práci
zastávala jako profesionál první
kategorie: ovládala všechny druhy
své práce a vykonávala ji s nejvyšší
možnou kvalitou.

Je ještě dnes tento druh
profesionální práce aktuální?

Často jsou slyšet stížnosti, že svět, ve
kterém žijeme, se odlidšťuje. A denně
se setkáváme se zprávami, které
tento názor mohou potvrzovat.
Zároveň ale chceme, aby bylo mezi
lidmi více svornosti, solidarity a
pochopení. Jak toho dosáhnout?
Bezpochyby nelze mluvit o jediném
prostředku. Podle mého názoru
pokud chceme zlepšit společenské
vztahy, musíme začít tam, kde je
jejich základ: rodina.



Mladí lidé - ve skutečnosti ale všichni
lidé - potřebují teplo domova. A
pokud ho nenaleznou, bude pro ně
velmi obtížné se naučit žít s druhými
tím opravdu lidským způsobem.

Z tohoto pohledu je zřejmé, že lidé,
kteří domov vytvářejí - jako Dora
svou prací -, jsou pro společnost
vrcholně důležití. Vládci by se měli o
této skutečnosti přesvědčit a velkou
měrou podporovat podmínky těch,
kdo tuto profesi vykonávají: byla by
to fundamentální investice do
budoucna.

Který rys její osobnosti byste rád
zmínil?

Pokud mám poukázat pouze na
jednu její vlastnost, nepochybně se
musím zmínit o její schopnosti
milovat Boha a bližního. Byla to žena
velkého srdce.

V některých svědectvích, která se v
knize uvádějí, vystupuje Dora jako



hrdinská žena uprostřed úplně
obyčejného života. V čem spočívá její
hrdinství?

Hrdinství křesťana nespočívá ve
vykonávání těch nejobtížnějších věcí,
že dělá salto mortal, ale toto
hrdinství se uskutečňuje v
každodenním životě. Je to důsledek
lásky, která stále myslí na milovanou
osobu právě v těch drobných věcech.
Tak Dora žila: pečovala o druhé, z
lásky.
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